
انعکاس اخبار ورزش ایران
5منهای فوتبال

هم تک تک بازیکنان 
و هم من اصلاً حقوق 

نمی گیریم. مهم ترین 
درخواستی هم که 

از مسئولان دارم 
این است که قبل از 

رفتن به المپیک بهتر 
است که از ورزشکاران 

ناشنوای فوتسالیست 
تقدیر و تجلیل شود. 

هرچند تیم ما در زمان 
بازگشت از مسابقات 

پاداش دریافت 
کرد و تا حدودی 

هم راضی کننده 
بود. از مقام معظم 

رهبری که در زمان 
تجلیل از قهرمانان، از 
موفقیت های تیم ما 
تشکر کردند، بسیار 

ممنونم. یکی دیگر از 
درخواست هایی که 

از مسئولان دارم این 
است که برای تقویت 

بازیکنان فوتسال 
لیگ یا تونمنت برگزار 

کنند. غیر از این اگر 
امکان داشته باشد تیم 
فوتسال ناشنوایان هم 

در لیگ یک یا لیگ برتر 
فوتسال کشور مجوز 

حضور داشته باشد.

ZOOM

واکنش فدراسیون جهانی 
والیبال به درخواست 

داورزنی

تیر استرالیایی ها 
به سنگ خورد

محمدرضــا داورزنــی، بــا اعتــراض 
بــه فدراســیون جهانــی، ســهمیه 
جهانی ســه تیم اول آســیا را زنده 
کــرد. شــورای والیبال فدراســیون 
جهانــی بــا حضورامیرطلوع کیــان 
عضــو ایرانــی اش، ســال قبــل 
روش حضــور و انتخــاب تیم هــای 
ملــی کشــورهای مختلــف را بــه 
خاطــر تعــداد زیــاد تیم هــای ایــن 
رقابت هــا در هــر دو گــروه زنــان 
و مــردان تعییــن کــرد و در هیــأت 
نــی  جها ســیون  فدرا ئیســه  ر

ــه تصویــب رســید. ــال ب والیب
در واقــع از بیــن 32 تیــم، ســه 
تیــم برتــر مســابقات قهرمانی هر 
قــاره مســتقیم ســهمیه قهرمانــی 
جهــان مــردان را می گیرنــد. 
ایــران همــان موقــع درخواســت 
ــی مــردان آســیا  ــی قهرمان میزبان
را داد و بــا شــروع رقابت هــا در 
ارومیــه، کیاتیپونــگ دبیــر کل 
کنفدراســیون آســیا همزمــان در 
جلســه مشــترک بیــن میزبــان 
ایــن مســابقات و اعضــای کمیتــه 
کنتــرل بــه صراحــت گفتــه بــود 
یکــی از مهم تریــن مســابقات 
تقویــم آســیا، قهرمانــی مــردان 
آســیا اســت کــه در ارومیــه برگــزار 
می شــود. آن هــم بــه دلیــل اینکه 
انتخابــی قهرمــان مــردان جهــان 
اســت امــا بعــد اتفاقــی کــه نبایــد، 
افتــاد؛ بعضــی کشــورها از جملــه 
اســترالیا کــه بــه دلایــل سیاســی 
از قهرمانــی آســیا انصــراف داده 
بــود، رأی کمیتــه مســابقات 
کنفدراســیون والیبــال آســیا را 
بــرای انتخابــی قهرمانی جهان در 
ســال 2025 بــه صــورت جداگانــه 
زدنــد و بــه همیــن خاطــر یکدفعه 
در پیشــنویس تقویــم مســابقات 
 2024 ل  ســا ی  ســیا آ ره  قــا
مســابقات قهرمانــی مــردان و 
زنــان آســیا گنجانــده شــد. در 
نــی آســیای  لــی کــه قهرما حا
ســال های فــرد، در تقویــم آســیا 
و هــر دو ســال یــک بــار برگــزار 

می شــود.
بــا ایــن اتفاقــات، محمدرضــا 
داورزنــی رئیــس فدراســیون 
والیبــال بــه برگــزاری مجــدد 
مســابقات قهرمانــی آســیا در 
تقســیم  ی  بــرا  2024 ل  ســا
بــه  ه  دکننــد صعو ی  تیم هــا
قهرمانــی جهــان 2025 اعتــراض 
د  و ر و ســت  ا رخو د و  کــرد 
فدراســیون جهانــی والیبــال بــه 
ایــن موضــوع را کــرد. بــا پیگیــری 
بــه قبلــی  د و طبــق مصو یــا ز
هیــأت رئیســه FIVB بالاخــره 
فدراســیون جهانــی والیبــال در 
نامــه ای حضــور ژاپــن، ایــران و 
قطــر ســه تیــم اول مســابقات 
قهرمانــی مــردان آســیای 2023 
در مســابقات قهرمانــی جهــان 
در ســال 2025 را تأییــد کــرد. بــا 
ایــن تأییدیــه، تیــر اســترالیایی ها 
بــه ســنگ خــورد و دستشــان بــه 

ســهمیه جهانــی نرســید.
لیبــال فدراســیون  شــورای وا
جهانــی با حضــور امیرطلوع کیان 
عضــو ایرانــی اش و آری گراســا و 
فابیــو آزودو رئیــس و دبیــر کل 
فدراســیون جهانــی والیبــال، بــه 
شــدت بــه برگــزاری مســابقات 
انتخابــی قهرمانــی جهــان بــه 
د  نتقــا ا نــه  گا ا جد رت  صــو
نــی بــا  کــرد. فدراســیون جها
ــم  ــران تصمی ــرش موضــع ای پذی
کنفدراســیون والیبــال آســیا را 
خــارج از برنامه هــای مصــوب 
نــد و نمی تــوان مســابقه  خوا
دیگــری بــه عنــوان انتخابــی یــا 

قهرمانــی آســیا برگــزار کــرد.
فدراســیون ایــران بــرای میزبانــی 
قهرمانــی مــردان جهــان کاندیــدا 
شــده و فدراســیون جهانــی بــا 
قبــول ایــن موضــوع خواســت 
ایــران برنامــه و پروپــوزال میزبانی 
یــن رقابت هــا را بدهــد کــه  ا
فدراســیون پروپــوزال میزبانــی را 

رســمی بــه FIVB فرســتاد.

 zسوژه

حسین وفایی:

مشتاقانه منتظر بازی با سالیوان هستم

حســین وفایــی اســنوکرباز حرفــه ای ایــران کــه در نیمه نهایی مســابقه قهرمانی 
انگلیــس بــه رونــی اُ ســالیوان، مرد شــماره یــک دنیا خــورده، برای این مســابقه 
لحظه شــماری  می کنــد: »مــن مشــتاقانه منتظر بــازی هســتم. صادقانه بگویم 
هیچ کــس نمی توانــد بهتــر از رونــی اُ ســالیوان اســنوکر بــازی کنــد. او در کارش 
نابغــه اســت. مــن از آن مســابقه مقابــل ســالیوان در قهرمانــی جهــان چیزهــای 

زیــادی یــاد گرفتم.«

ارسلان کاظمی

حضور در بین بهترین های وابا

ارســان کاظمــی بــا درخشــش در ترکیب شــهرداری گــرگان، در جمــع برترین های 
ســوپر لیــگ غــرب آســیا حضــور دارد. در پایــان هفتــه دوم ایــن مســابقات فیبــا 
فدراســیون جهانــی بســکتبال آمــار بهترین هــا را اعــام کــرد کــه طبــق آن ارســان 
کاظمــی در بخــش کارآمدتریــن، نفــر ســوم و در ریبانــد نفــر دوم اســت و ویل چری 
گارد رأس شــهرداری در بخش امتیازآورترین هم نفر ســوم اســت. در حال حاضر 

شــهرداری گــرگان تیــم صدرنشــین گــروه اول واباســت.

محمد تابع:

حقوق ورزشکاران شانس مدال، آخر آذر پرداخت می شود

محمــد تابــع رئیس مرکز نظارت بر تیم هــای ملی کمیته ملی المپیک درباره 
پرداخت حقوق به ورزشکاران شانس مدال در المپیک پاریس گفت: »رقم 
حقــوق پایــه ورزشــکاران بیــن ۱۵ تا ۲۰ میلیون تومان اســت. پرداخت حقوق 
به ورزشــکاران شــانس مدال المپیک و دو مصوبه دیگر هیأت اجرایی برای 
حمایــت از آنهــا شــامل ســرانه اردویــی واعــزام می شــود کــه از پایــان آذرمــاه 

شــروع می شود.«

سید جهانگیر سید عباسی، سرمربی 
تیم والیبال شهرداری ارومیه، بعد از 
رحمان محمدی راد دومین مربی لیگ 
برتری است که استعفا داد. لیگ برتر 
والیبال ایران هنوز به هفته نهم دور رفت 
نرسیده که خبر استعفای سیدجهانگیر 
سیدعباسی از سرمربیگری تیم شهرداری 
ارومیه را رسانه ها منتشر کردند. سرمربی 
تیمی که با دو برد و ۶ باخت، سیزدهم 

جدول رده بندی است.
 در حالی که هواداران والیبال ارومیه 
انتظار زیادی داشتند اما از نتایج نه چندان 
دلچسب تیم محبوبشان راضی نبودند. 

حتی ظاهراً با آن هم قهر کرده و خیلی برای 
تماشای بازی ها به سالن غدیر نمی رفتند، 
تا حدی که سالن غدیر هیچ وقت اینقدر 
خلوتی ندیده بود. کار به جایی رسید 
که سیدجهانگیر سیدعباسی سرمربی 
ارومیه ای ترجیح داد دیگر ادامه ندهد. 
او بعد از شکست 3- صفر تیمش مقابل 
پاس گرگان در هفته هشتم توافقی از 

شهرداری ارومیه جدا شد.
سیدعباسی استعفایش را بهترین اتفاق 
برای خودش و تیم شهرداری ارومیه 
می داند: »بعد از بازی با پاس گرگان 
احساس کردم دیگر نه من می توانم برای 
باشگاه مفید باشم و نه باشگاه برای من، 
به همین دلیل، کار اخلاقی نبود بمانم 
و بهترین راه جدایی ام بود. در نتیجه 
با باشگاه صحبت کردم و توافقی کنار 

کشیدم. شک نکنید این جدایی برای 
من و تیم خیر است.«

 سرمربی مستعفی شهرداری ارومیه البته 
معتقد است از موقع شروع لیگ، اوضاع 
آرام نبوده: »من اعتقاد دارم از همان هفته 
اول لیگ تیم ما، مثل یک تیم نبود. هفته 
اول ما بابک فیاضی و آرمان صالحی را 
نداشتیم. بازی دوم آرمان نبود. هفته 
چهارم بابک دوباره مصدوم شد. بازی 
آخر به آرمان به خاطر سربازی اجازه بازی 
ندادند. هفته بعد هم بهداد مریض شد. 
در واقع در این 8 هفته هیچ وقت تیم 
کامل نشدیم. از طرف دیگر ارومیه است 
و هواداران کم تحمل. آستانه تحمل 
علاقه مندان به والیبال در این شهر خیلی 
پایین است. بنابراین دیدم منطقی ترین 
راه این است که محترمانه با هم دست 

بدهیم و هر کس راه خودش را برود.« 
سیدعباسی البته قرار نیست بیکار بماند: 
»من پیشنهاد جدید از تیمی دیگر دارم. اما 
هیچ چیز مشخص نیست. زندگی است 
دیگر شاید فردا به باشگاه دیگری بروم. 
هرچند حالا دیگر فصل نقل و انتقالات 

گذشته است.«
به نظر او مزیت این فصل بازشدن جا 
برای بازیکنان جوان است: »به نظرم 
هنوز تیم ها جایگاهشان را پیدا نکرده اند، 
اما مزیت این فصل، نسبت به دوره های 
قبل شرایط یکسان تیم هاست و در نبود 
ستاره ها، فضا برای بازیکنان جوان باز 
شده، چرا که یکسری از بازیکنان تاپ، 
بازی در لیگ های خارجی را ترجیح داده اند 
و ستاره های خارجی هم به ایران نمی آیند. 
همین مسأله سطح لیگ والیبال ایران را 

پایین آورده است.«
سیدعباسی نبود ویدیوچک را خلأ بزرگی 
در لیگ والیبال ایران می داند: »من 
نمی گویم داوری ایران رشد کرده یا نه؟ اما 
یکی از تیم هایی که از داوری در این فصل 
خیلی آسیب دید شهرداری ارومیه است 
که تنها در یک بازی با 9 خطای مسلم داور 
باخت. در حالی که 11-10 جلو بودیم اما 

در نهایت ما با اشتباهات داوری باختیم. 
من همیشه معتقدم به جای اینکه روی 
کفپوش زمین زوم کنیم تا تأییدیه بگیریم، 
باید روی ویدیوچک تمرکز کنیم، چرا که با 
استفاده از آن، شخصیت و حرمت داور 
حفظ می شود و هم مربی و بازیکن با 
خیال راحت و بدون استرس فقط بازی 

می کنند.«

دو هفته پیش بود که تیم ملی فوتسال 
ناشنوایان کشورمان در فینال پنجمین 
نی جهان در  بقات قهرما دوره مسا
سائوپائولو برزیل به مصاف تیم پرقدرت 
سوئد رفت و پس از تساوی یک بر یک 
در وقت قانونی، در ضربات پنالتی ۳ بر 
صفر به برتری رسید و بر سکوی قهرمانی 
ایستاد. این تیم قرار است در رقابت های 
المپیک ناشنوایان که اسفند ماه در آنکارا 
ترکیه برگزار می شود نیز حضور یابد. 
رضا داورزنی سرمربی تیم ملی فوتسال 
ناشنوایان کشورمان در مورد مسابقات 
المپیک ناشنوایان معتقد است برای 

اینکه تیم نتیجه بهتری کسب کند، بهتر 
است اردو و تمرینات تیم ملی کشورمان 

شروع شود.
 

 پیش بینی کرده بودید که قهرمان 
می شوید؟

بله، پیش بینی کرده بودم که بهترین 
مقام را کسب می کنیم چرا که در زمان 
اجرای تمرینات به بازیکنانم این انگیزه 
را می دادم که انگار قرار است با تیم هایی 
مسابقه دهید که بازیکنان سالم دارند. 
در کل کاری به بازی های ناشنوایان 
نداشتیم فقط روی بازی های تیم های 
سالم تمرکز کرده بودیم و فیلم بازی های 
آنها را می دیدیم. همین موضوع به 
اعضای تیم انگیزه بالایی داده بود 
و باعث شد که ما در این مسابقات 

قهرمان شویم.
 سطح پنجمین دوره مسابقات 

قهرمانی جهان چطور بود؟
خب، بازی ها به جهت اینکه جهانی بود در 
کشور برزیل خیلی مهم و با برنامه برگزار 
شد. اکثر تیم ها به پشتوانه تمرینات، 
انجام بیشترین بازی های تدارکاتی و 
اردوهای طولانی به این رقابت ها آمده 
بودند. برای مثال تیم کویت با اردوی دو 
ماهه ای که در اسپانیا برگزار کرده بود، 
در این مسابقات شرکت کرد. اتفاقاً دو 
بازی تدارکاتی هم با تیم های ملی اسپانیا 
انجام داده بود. البته تیم ملی فوتسال 
ناشنوایان کشورمان هم اردوهای خوبی 
را قبل از این مسابقات جهانی برگزار کرده 
بود. تیم ما هفت مرحله اردو را پشت 
سر گذاشته بود و بازی های تدارکاتی 
خوبی هم انجام داده بودیم؛ 2 بازی 
با تیم های روسیه و 8 بازی با تیم های 

داخلی کشورمان.
 رشته فوتسال ناشنوایان کشورمان 

هم لیگ دارد؟
خیر، رشته فوتسال ناشنوایان فاقد لیگ 
است. من به خاطر همین که لیگ نداریم 
خیلی اسرار می کنم که اردو و تمرینات 
تیم برای حضور در رقابت های المپیک 

زودتر شروع شود.
 به لحاظ در اختیار داشتن بازیکن 

باکیفیت چه شرایطی داشتید؟
 ما با یک ترکیب خاصی در این مسابقات 
حضور داشتیم؛ یعنی ترکیبی از جوانان و 
باتجربه ها. حتی متولدین 1384 هم در 
بین بازیکنان تیم مان بودند. کادر فنی 
تیم هم عملکرد فوق العاده ای داشتند. 
حضور اردستانی که همیشه حامی تیم 
است و همکارانی مثل محمد علی عباسی 
و صانعی و ... انگیزه مضاعفی به بازیکنان 

داده است.
 فکر می کنید در رقابت های المپیک 

قهرمان می شوید؟

به هر حال مسابقات المپیک ناشنوایان 
خیلی از مسابقات جهانی مهم تر است. 
بله ما قهرمان شدیم و همه توقع دارند که 
در المپیک هم قهرمان شویم. اما همین 
اتفاق که تیم ملی ناشنوایان کشورمان در 
فینال پنجمین دوره مسابقات قهرمانی 
جهان توانست با اقتدار قهرمان شود، 
باعث شد همه نسبت به تیم ما حساس 
شوند. قطعاً آنها برای مصاف با تیم ملی 
کشورمان حساب ویژه ای باز می کنند. 
اما اگر می خواهیم نتیجه مطلوبی کسب 
کنیم باید تمرینات تیم زودتر شروع شود. 
اگر قرار است نتیجه بگیریم نباید در 
خواب قهرمانی بمانیم. تیم های صاحب 
فوتسال در المپیک حضور خواهند 
داشت؛ اسپانیا، ایتالیا و هلند هم در این 
رقابت های مهم حضور خواهند داشت. 
به طور کلی تعداد 12 تیم در المپیک 

فوتسال ناشنوایان شرکت می کنند.
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سرمربی شهرداری ارومیه بعد از جدایی:

ماندنم اخلاقی نبود

 zنقل قول

مهری رنجبر
روزنامه نگار

 حالا  از ما  توقع  قهرمانی 
در  المپیک  را  دارند

سرمربی تیم ملی فوتسال ناشنوایان:

 zگفت و گو

علی رضایی حسین آباد
خبرنگار


